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ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA  DE L’AJUNTAMENT PLE DE DIA 25 

DE GENER DE 2016 

 

 

DATA........: 25 de gener de 2016 

 

CARÀCTER....: ordinària  

 

COMENÇA.....: A les 19.30 hores. 

 

ACABA.......: A les  21.15 hores 

LLOC........: Sala de Sessions de la Casa de la Vila 

 

ASSISTENTS..: 

 

President:  Martí Àngel Torres Valls   

 

Tinents de Batle: 

  Joan Monjo Estelrich 

  Eugenio Garrido Vivas 

  Juan Quetglas Gayà 

  Maria Magdalena Marimón Mas 

  José Gayá Aloy 

   

Regidors:  

Rocio Romero Galera 

Maciana Alomar Bauzá  

Juana Ana Llull Molinas 

  Antoni Reus Darder 

  Beatriz Gamundí Molina 

  Francisco Bergas Pastor 

  Martí Joan Fornes Cerdó 

  Àngela Perelló Matas 

  Bernat Amengual Mulet 

  Nofre Plomer Marimón 

  Jaime Malbertí Mandilego 

 

  

 

Actua com a secretari: Jaime Perelló Marcé, secretari de la corporació. 

 

A la Vila de Santa Margalida, el dia 25 de gener de dos mil setze, quan són les 19:30 hores, es 

reuneixen a la Sala de Sessions de la Casa Consistorial els regidors a dalt anotats, a fi de dur a terme 

una sessió ordinària del Ple de l’Ajuntament, sota la presidència del batle, Sr. Martí Àngel Torres Valls 

i assistits per la Interventora, Sra. Margarida Quetglas Ferragut i pel secretari de la corporació, Sr. 

Jaime Perelló Marcé, que dóna fe de l’acte. 
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Una vegada comprovat que hi ha el quòrum suficient per a la constitució vàlida del Ple, el Sr. Batle 

declara oberta la sessió i es passen a debatre els punts de l’ordre del dia següents: 

 

 

PART RESOLUTÒRIA 

ORDRE DEL DIA 

 

1.- EXAMEN I APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE 

L’AJUNTAMENT PLE DE DIA 28 DE SETEMBRE DE 2015. 

 

D’acord amb l’article 91 del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats 

locals, el Sr. Batle demana si qualque membre dels assistents ha de formular cap observació a 

l’esborrany de l’acta de la sessió ordinària de l’Ajuntament Ple de dia 28 de setembre de 2015 i que 

s’ha repartit oportunament amb la convocatòria. 

 

No formulant-s’hi cap observació, s’aprova, per unanimitat, com a acta, l’esborrany de l’acta abans 

esmentada. 

 

 

2.- EXAMEN I APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE 

L’AJUNTAMENT PLE DE DIA 26 D’OCTUBRE DE 2015. 

 

D’acord amb l’article 91 del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats 

locals, el Sr. Batle demana si qualque membre dels assistents ha de formular cap observació a 

l’esborrany de l’acta de la sessió ordinària de l’Ajuntament Ple de dia 26 d’octubre de 2015 i que s’ha 

repartit oportunament amb la convocatòria. 

 

No formulant-s’hi cap observació, s’aprova, per unanimitat, com a acta, l’esborrany de l’acta abans 

esmentada. 

 

 

3.- EXAMEN I APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DE 

L’AJUNTAMENT PLE DE DIA 23 DE NOVEMBRE DE 2015. 

 

D’acord amb l’article 91 del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats 

locals, el Sr. Batle demana si qualque membre dels assistents ha de formular cap observació a 

l’esborrany de l’acta de la sessió extraordinària de l’Ajuntament Ple de dia 23 de novembre de 2015 i 

que s’ha repartit oportunament amb la convocatòria. 

 

No formulant-s’hi cap observació, s’aprova, per unanimitat, com a acta, l’esborrany de l’acta abans 

esmentada. 

 

 

4.- EXAMEN I APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA URGENT 

DE L’AJUNTAMENT PLE DE DIA 17 DE DESEMBRE DE 2015. 

 

D’acord amb l’article 91 del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats 

locals, el Sr. Batle demana si qualque membre dels assistents ha de formular cap observació a 

l’esborrany de l’acta de la sessió extraordinària urgent de l’Ajuntament Ple de dia 17 de desembre de 

2015 i que s’ha repartit oportunament amb la convocatòria. 
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No formulant-s’hi cap observació, s’aprova, per unanimitat, com a acta, l’esborrany de l’acta abans 

esmentada. 

 

 

5.- EXAMEN I APROVACIÓ PROPOSTA CONVOCATÒRIA I BASES ESPECÍFIQUES 

QUE HAN DE REGIR LA CONCESSIÓ DE SUBVENCIONS PER A FOMENTAR EL 

FUTBOL BASE, QUE S’ADJUNTEN COM ANNEX I.  

 

El Sr. batle exposa el dictamen de la Comissió Informativa  de dia 18 de gener de 2016,  que va 

dictaminar favorablement la proposta de Batlia de dia 14 de gener de 2016, la  qual diu: 

 

“Vista la Provisió de Batlia de data 14 de gener de 2016 d’acord amb la qual l’Ajuntament vol 

continuar col·laborant i atorgar ajuts econòmics als Clubs de Futbol de Santa Margalida que amb el 

futbol base contribueixen de forma efectiva en la dinamització del terme i que, d’una forma o d’una 

altre, ajuden a l’Ajuntament en l’exercici de les seves competències, fomentant la participació i el 

benestar dels ciutadans, així com promovent la pràctica l’esport. Per això, és intenció d’aquest 

Ajuntament continuar col·laborant amb el finançament del funcionament ordinari derivat de la pràctica 

de futbol base federat.   

 

Atès que l’atorgament d’ajuts en règim de concurrència competitiva és el procediment que 

ordinàriament s’ha de seguir per atorgar subvencions, fitxant l’aportació pública com un import cert 

sense referència a un pressupost. Així, la intenció és atorgar 60,00.-€ per jugador i 1.000,00.-€ per 

equip inscrit a la Federació Balear de Futbol.  

 

Pel que fa a la modalitat de justificació, es proposa que sigui la compte justificativa simplificada 

regulada Reial Decret 887/2006, de 21 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei 38/2003, de 

17 de novembre, General de Subvencions. 

 

Atesa l’Ordenança General reguladora de la concessió de subvencions de l’Ajuntament de Santa 

Margalida (BOIB Núm. 142 de 29/09/2012).  

 

Atès que d’acord amb l’esmentada Ordenança les subvencions que es concedeixen a través del 

procediment de concessió en règim de concurrència competitiva s’inicien d’ofici mitjançant 

l’aprovació per part del Ple de l’Ajuntament de la convocatòria dels ajuts. 

 

Atès que les regles que han de regir aquesta convocatòria s’han de contenir en unes Bases 

Específiques, que també s’han d’aprovar prèviament o amb caràcter simultani a la convocatòria.  

 

Vista l’aplicació pressupostària 341 48900 Clubs Futbol consignada en el Pressupost Municipal per a 

l’any 2016, en ús de les facultats legalment establertes PROPOSO l’adopció dels següents ACORDS 

 

PRIMER.- Aprovar la convocatòria i les Bases Específiques que han de regir la concessió de 

subvencions per a fomentar el futbol base, que s’adjunten com ANNEX 1. 

 

SEGON.- Publicar el present acord, juntament amb les bases i la convocatòria, en el Butlletí Oficial 

de la Comunitat Autònoma.” 
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El Sr. batle exposa que se’n  han temut que enguany hi ha equips de futbol amateure, per la qual cosa 

l’equip de govern presenta una esmena relativa a canviar “futbol base” per “futbol inscrit a la 

Federació Balear de Futbol”, o que es faci referència tant al futbol base com a l’amateur, de manera 

que l’equip amateur pugui demanar la subvenció. 

El Sr. Antoni Reus (SUMA) exposa que no els pareix malament, però demana per a properes 

convocatòries el contengut de la proposta es revisi bé abans de la seva aprovació ja que no fer-ho pot 

afectar a l'import total de la subvenció. 

El Sr. batle li respon que no és el cas, que l'import de la subvenció cobreix tant el futbol base com el 

federat. 

Es passa a votació l'esmena, essent aprovada per unanimitat. 

Acte seguit es passa a votació la proposta esmenada, que és aprovada per unanimitat. 

 

6.- PRÈVIA RATIFICACIÓ DE LA INCLUSIÓ DEL PUNT A L’ORDRE DEL DIA, EXAMEN 

I APROVACIÓ MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL SUMA SOBRE 

TRANSPARÈNCIA EN L’ADJUDICACIÓ SERVEIS PÚBLICS DE BAR DEPENDENT DE 

L’AJUNTAMENT. 

 

El Sr. Reus (SUMA) explica el tenor de la proposta, que detalla que la varen presentar al plenari 

ordinari de 16 d’octubre, el darrer que es va fer. Així mateix exposa que fa tres mesos que no es du a 

terme cap sessió plenària ordinària i que, d’acord amb la normativa, s’hauria de dur a terme cada dos 

mesos com a mínim.  

Es passa a votació la ratificació de la inclusió dins l'ordre del dia, que és aprovada per unanimitat. 

Es presenta la moció del Grup Municipal SUMA de dia 25 d’octubre de 2015, amb RGE núm. 7408 de 

dia 13 de novembre e 2015, la qual diu: 

 

“Antoni Reus Darder, amb DNI 37.337.863-P, portaveu del Grup Municipal SUMA (PSIB-PSOE, 

Independents), presenta pel seu debat i aprovació si escau al ple de l'Ajuntament la següent: 

 

MOCIÓ SOBRE TRANSPARÈNCIA EN L'ADJUDICACIÓ SERVEIS PÚBLICS DE BAR 

DEPENDENT DE L'AJUNTAMENT 

 

L'Ajuntament de Santa Margalida a la passada legislatura fa ver un grans esforç per tal de regularitzar 

i posar en ordre la concessió dels diferents serveis públics de bar ubicats a dependències municipals. 

 

Actualment, el servei de bar del Poliesportiu de Can Picafort no s'està prestant per l'abandonament de 

l'anterior adjudicatari. 

 

Tant el servei de bar del Local de la 3era Edat de Santa Margalida, com el del Centre Cívic de Can 

Picafort sí s'estan prestant actualment, si bé, no pels darrers adjudicataris, sense que ens consti que s'ha 

duit a terme cap nou procediment. 

 

Per tot això, proposam al Ple l’adopció dels següents ACORDS: 
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El ple de l'Ajuntament Insta a l'equip de govern a regularitzar la situació dels serveis de bar esmentats 

amb la tramitació dels corresponents expedients de contractació mitjançant mecanismes que 

garanteixin la concurrència i la transparència.” 

 

 

Es passa a votació el punt de l'ordre del dia, que és aprovat per unanimitat. 

 

7.- MOCIONS / PROPOSTES D’URGÈNCIA. 

 

7.1.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ PRESENTADA PELS GRUPS MUNICIPALS PP I 

CONVERGÈNCIA, MOCIÓ PER ARRIBAR A UNA SOLUCIÓ DE CONCENS EN RELACIÓ 

AL PROJECTE D’INSTAL·LACIONS DE TEMPORADA A LA PLATJA DE SON SERRA 

DE MARINA. 

 

Es passa a votació la urgència, essent aprovada per unanimitat 

Seguidament es presenta la moció presentada pels grups municipals PP i Convergència de dia 25 de 

gener de 2016, la qual diu: 

 

“JOAN MONJO ESTELRICH, amb DNI 42.955.189-K, Portaveu del Grup Municipal Convergència a 

l’ Ajuntament de Santa Margalida i MARTÍ ÀNGEL TORRES VALLS, amb DNI 18.222.071-E, 

Portaveu del Grup Municipal del Partit Popular a l'Ajuntament de Santa Margalida, 

 

EXPOSEN 

 

El Consell Assessor Sectorial per a la Promoció del Turisme, a una de les darreres reunions, va 

adoptar la decisió de licitar conjuntament l’explotació i la neteja de les platges del nostre municipi 

amb la finalitat de millorar el servei de neteja. 

 

Arran d’aquest acord, l’equip de govern actual va decidir incloure la platja urbana de Son Serra de 

Marina en el projecte d’explotació de lots de temporada que es licitarà enguany. L’esmentat projecte 

va ser remès el passat mes de novembre a la Demarcació de Costes a les Illes Balears per tal d’obtenir 

la preceptiva autorització d’aquest organisme i poder iniciar la licitació. 

 

Durant aquest procés, s’han mantingut reunions amb l’Associació de Veïnats de Son Serra i amb 

ciutadans amb residència permanent en aquest nucli per explicar la naturalesa del projecte i el 

principal motiu que ha fet que el consistori prengués aquesta decisió, que no és altra que garantir la 

sostenibilitat econòmica i mediambiental de les platges del municipi. 

 

Per aconseguir aquest objectiu, es va resoldre que una solució lògica, però sobretot, justa, seria 

intentar que cada un dels nuclis amb zona costera (Can Picafort i Son Serra) contribueixi amb recursos 

propis a la despesa en neteja i salvament que s’hi fa des de l’Ajuntament. 

 

Per altra banda, en el ple de dia 26 d’octubre, l’equip de govern actual ja va presentar una moció 

conjunta en la qual sol·licitàvem al Govern de les Illes Balears la reversió de part dels ingressos 

obtinguts amb el nou impost de turisme sostenible amb caràcter finalista i de forma proporcional a la 

quantitat recaptada pels municipis.  
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Per tot això i, en vistes de l’alarma social ocasionada, provocada principalment pel principal partit de 

l’oposició (Suma pel Canvi) que curiosament durant la legislatura anterior va donar suport a la 

instal·lació de quioscs, carpes de massatges i artefactes flotants a diverses platges del municipi, els 

grups municipals de CONVERGÈNCIA i PARTIT POPULAR proposam al Ple l’adopció dels 

següents ACORDS: 

 

1. Insistir en la nostra petició al Govern de les Illes Balears que destini part dels fons que 

s’obtindran a través de la recaptació del nou impost turístic a pagar les despeses que suposen 

per l’Ajuntament de Santa Margalida la neteja, el salvament i altres serveis que s’ofereixen a 

les platges de Son Serra a causa de la gran afluència de turistes i residents a altres indrets de 

l’illa durant la temporada estival. En el cas que el Govern es faci càrrec d’aquests costos, 

l’Ajuntament no farà cap licitació de lots de temporada a Son Serra de Marina. 

 

2. En el supòsit que no sigui acceptada la proposta de fer-se càrrec de les despeses citades en el 

punt anterior, que es generen per mantenir en bon estat de conservació el domini públic 

marítimo-terrestre estatal, no propietat de l’Ajuntament de Santa Margalida, PROPOSAM 

modificar el projecte que va ser remès a Demarcació de Costes sobre explotació de lots de 

temporada a Son Serra de Marina d’acord amb els següents punts: 

 

a. Eliminació de la licitació d’un dels dos “chiringuitos” desmuntables i ubicació del que 

queda fora de zona LIC. 

b. Eliminació del projecte i de la licitació de tots els artefactes flotants. 

c. Reducció a la licitació del número de para-sols i d’hamaques que es preveien 

inicialment en el projecte: de a 50 a 30 (para-sols) i de 100 a 60 (hamaques).” 

 

El Sr. batle demana si hi ha intervencions. 

El Sr. Bernat Amengual (CPU) intervé dient que estan contents que l’equip de govern hagi presentant 

aquest punt, però qüestiona que hagin d’estar pendents de si el govern paga o no paga la neteja i el 

servei de socorrisme. Exposa que ell està encantat que el govern ho pagui, però qüestiona que s’hagi 

de condicionar una cosa a l’altra. Així mateix fa referència que en la proposta de l’equip de govern 

s’ha de passar de 50 a 30 para-sols, de 100 gandules a 60 gandules, però que el seu grup considera que 

a la platja de Son Serra de Marina no hi ha d’haver res, ni para-sols, ni gandules, ni xibius 

(“chiringuitos”), i que pensen que la platja s’ha de deixar talment com està. 

El Sr. Antoni Reus (SUMA) intervé dient que, d’una banda, estan contents que l’equip de govern 

reculi i que presenti un projecte manco important, però que consideren que no fa falta que es posi res a 

la platja de Son Serra. Així mateix indica que hi ha una sèrie de qüestions que vol plantejar; l’alarma 

social que es diu que ha ocasionat Suma pel Canvi; que Suma pel Canvi ha estat d’acord amb la 

instal·lació de quioscs i d’envelats (“carpes”) de massatge a altres platges del municipi. El Sr. Reus 

indica que això darrer és cert, i afirma que no sap si l’equip de govern, o el batle en particular, troba 

que el que s’ha augmentat en ocupació aquests darrers anys és poc, perquè aquest equip de govern està 

plantejant que els xibius de Can Picafort, que tenen 20m2, passin a tenir-ne 70, que ha plantejat que 

enlloc d’un parc acuàtic a Can Picafort, n’hi hagi dos, un a Can Picafort i l’altre a la platja de Son 

Bauló, i fins i tot va arribar a plantejar que es posàs un gran castell a la platja de Son Bauló, cosa que 

estan contents que es retiràs quan es va presentar el projecte a Costes. 

El Sr. Reus afirma que es vol referir a la instal·lació d’artefactes a Son Serra de Marina, i exposa que 

Suma pel Canvi no ha creat alarma, que és un tema en el qual Suma pel Canvi ha defensat sempre la 

mateixa positura, fins a tres vegades a la legislatura passada es va parlar del tema de la platja de Son 
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Serra; en una sessió de Ple de l’Ajuntament de 20 de de desembre de 2012, que es va dur a terme a 

Son Serra, en la qual el batle d’aleshores, en Miquel Cifre, va afirma que l’Ajuntament no havia 

demanat, ni ho faria, la instal·lació de cap instal·lació a les platges de Son Serra de Marina. El Sr. 

Reus afirma que un parell de mesos després, a principis de 2013, hi va haver sol·licituds de particulars 

per instal·lar dos xibius (“chiringuitos”) a la platja de Son Serra de Marina, i que en la sessió plenària 

del 29 d’abril de 2013, essent batle ell mateix, varen informar que s’havien rebut aqueixes sol·licituds 

per part de Costes, que les informarien desfavorablement, cosa que feren, argumentant entre d’altres 

motius que al nucli ja hi havia una oferta d’establiments adequada. Així mateix indica que, arran d’una 

petició de l’Ajuntament d’Artà, que estaven preocupats sobre un possible projecte d’unes 

instal·lacions a la platja de sa Canova, al municipi d’Artà, va demanar a diferents ajuntaments, com el 

de Petra, el de Manacor i el de Santa Margalida, que es pronunciassin sobre la situació de l’ANEI de 

sa Canova i sobre el projecte que es pretenia executar. El Sr. Reus indica que el Ple de l’Ajuntament 

de Santa Margalida, el 22 de juliol de 2013, va acordar la voluntat de mantenir, o d’incrementar, si es 

considerava escaient, la protecció d’aquest espai protegit. El Sr. Reus afirma que aquest acord es va 

adoptar amb el vots a favor de Suma pel Canvi i de Convergència. El Sr. Reus afirma que, aquests 

darrers anys, Suma pel Canvi, quan hi ha hagut la intenció d’instal·lar xibius (“chiringuitos”), sempre 

hi ha estat en contra. 

El Sr Reus afirma que a la Comissió Informativa l’equip de govern els va dir, i també ha aparegut 

publicar a la premsa, que un dels dos Xibius era un error i que no havia de formar part del projecte de 

l’Ajuntament, i que a l’apartat a) del punt 2 es fa referència a l’eliminació de la licitació d’un dels dos 

“chiringuitos” desmuntables i ubicació del que queda fora de zona LIC. El Sr. Reus afirma que Suma 

pel Canvi reitera la proposta que varen fer, que estan d’acord, i que hi votaren a favor, que l’ecotaxa 

ha de servir per beneficiar els municipis turístics, per protegir el medi ambient, i que s’obrirà una 

convocatòria en la qual els ajuntaments podan presentar els projectes que considerin oportuns, però 

que si la platja de Son Serra requeix una sèrie de serveis que estan regulats per Llei, és per la mateixa 

existència de Son Serra de Marina, perquè les platges necessiten una determinada vigilància en funció 

del nivell de risc. El Sr. Reus afirma que el fet que es tracti d’una platja vora del nucli urbà és un dels 

factors que va fer que la platja de Son Serra es catalogàs com a de risc alt i que a més l’Ajuntament de 

Santa Margalida, que té els ingressos de l’IBI de Son Serra de Marina, no pot al·legar, a diferència 

d’altres municipis, com el d’Artà, que no té ingressos allà, en relació al fet d’haver de tenir-hi un 

socorrista.  El Sr. Reus afirma que en els darrers anys la situació econòmica de l’Ajuntament ha 

canviat i que l’Ajuntament de Santa Margalida sempre s’havia fet càrrec de la neteja i de la vigilància i 

que entenen que en aquests moments no hi ha elements nous que puguin justificar la necessitat 

d’aqueixa proposta. El Sr. Reus afirma que valoren positivament que l’equip de govern reculi en part i 

que vulgui minimitzar les instal·lacions que es projecten, però que ells continuen defensant la proposta 

que varen presentar conjuntament amb Can Picafort Unit, en la  qual es demana que s’elimini aquest 

projecte de la sol·licitud que s’ha fet a Costes.  

 

Pren la paraula el regidor Joan Monjo (Convergència) i manifesta l'estricte compliment de la legislació 

en matèria de Costes. Recorda el parc aquàtic mentre el partit SUMA era al Govern, essent el seu 

portaveu batle de l'Ajuntament. Recorda també que al desembre del 2012 el seu equip de govern es va 

manifestar en contra de la instal·lació de "xiringuitos" sense que fossin prèviament licitats per 

l'Ajuntament. A dia d'avui, diu, es manté el rebuig a qualsevol "xiringuito" del qual l'Ajuntament no 

hagi demanat prèviament autorització i posteriorment licitat la seva concessió. Posa de manifest la 

baixada del 10% d'IBI i la necessitat d'obtenció d'ingressos per sufragar les despeses que suposen la 

neteja i vigilància de platges. 

El regidor Bernat Amengual Mulet (CPU) manifesta que el seu partit no votarà a favor de la proposta 

ja que presentaran acte seguit una moció conjunta amb el partit SUMA. 
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Pren la paraula el regidor Antoni Reus i afirma que es passa d'un "xiringuito" a dos amb terrassa. 

Recorda que el Sr. Cifre  dir al 2012 que no solicitaria cap "xiringuito" a la zona de Son Serra de 

Marina 

Respon el regidor Joan Monjo que el problema és de naturalesa pressupostària i de les limitacions 

derivades de la "Llei Montoro", que impossibiliten l'aplicació del superàvit per a despeses corrents. 

Vol també fer menció a certes despeses al departament de serveis socials de difícil justificació, en 

al·lusió a les paraules emprades pel portaveu del partit SUMA. 

Pren la paraula la regidora Beatriu Gamundí. Qualifica "d'esperpèntic" la falta de protecció per part del 

Partit Popular del medi ambient. Així mateix menciona l'ecotaxa i la necessitat d'implantar polítiques 

proteccionistes mediambientals que solen venir, segons diu, dels partits d'esquerra. 

Respon el regidor Joan Monjo recordant novament el pas de la regidora Beatriu Gamundí pel 

departament de serveis socials. Fa igualment una comparativa dels "xiringuitos" existents a la resta de 

Mallorca i què el que es vol implantar a Son Serra de Marina tan sols ocupa 20 metres quadrats. 

Es passa a votació, essent aprovat el present punt de l'ordre del dia per 9 vots a favor (4 PP i 5 

Convergència); 8 vots en contra (5 SUMA i 3 CPU). 

 

7.2. EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ PRESENTADA PELS GRUPS MUNICIPALS SUMA I 

CPU, MOCIÓ DE REBUIG A LA SOL·LICITUD D’AUTORITZACIÓ D’INSTAL·LACIONS 

DE TEMPORADA A LES PLATGES DE SON SERRA DE MARINA. 

 

El Sr. Reus (SUMA) afirma que tenen una moció d’urgència, presentada fa una setmana, que la varen 

presentar a la Comissió Informativa i que no s’ha tengut en compte. Així mateix explica que és una 

moció elaborada conjuntament per Can Picafort Unit i Suma, amb un primer punt que consisteix a 

retirar de la sol·licitud d’instal·lacions de temporada les noves instal·lacions projectades a la platja de 

Son Serra, i un segon punt, relatiu a informar negativament les instal·lacions de xibius presentades per 

particulars a Son Serra de Marina o a la resta de platges verges del municipi, ja que ha entès que el Sr. 

Monjo (Convergència) hi estaria a favor, per la qual cosa demana al Sr. batle que els dos punts es 

votin per separat.  

Es passa a votació la urgència, essent aprovada per unanimitat dels assistents. 

Seguidament es presenta la moció presentada pels grups municipals SUMA i CPU amb data de 

registre d’entrada a l’Ajuntament dia 18 de gener de 2016, la qual diu: 

 

“Antoni Reus Darder, amb DNI 37.337.863-P, portaveu del Grup Municipal SUMA (PSIB-PSOE, 

Independents) i Bernat Amengual, amb DNI 78.214.188-C, portaveu del Grup Municipal Can Picafort 

Unit, presenten pel seu debat i aprovació si escau al ple de l'Ajuntament la següent: 

 

MOCIÓ DE REBUIG A LA SOL·LICITUD D'AUTORITZACIÓ D'INSTAL·LACIONS DE 

TEMPORADA A LES PLATGES DE SON SERRA DE MARINA 

 

El passat mes de novembre de 2015, l'Ajuntament de Santa Margalida va enviar a a la Demarcació de 

Costes a les Illes Balears una sol·licitud d'autorització d'instal·lacions de temporada per als anys 2016-

2017. 
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Dins aquesta sol·licitud s'inclou per primera vegada la instal·lació a la platja de Son Serra de Marina 

de dos xibius, cadascun amb una superfície 70m2 (20m2 de superfície tancada i 50m2 de terrassa 

coberta per taules i cadires), d'un espai de 502 m2 per a 100 hamaques i 50 para-sols, així com un 

espai per al lloguer d'artefactes flotants (velomars, canoes i padel-surf). 

 

Una part d'aquestes instal·lacions es troben a la platja grossa de Son Serra, una de les platges verges 

més ben conservades de Mallorca i part de territori protegit, que suposa en si mateixa un atractiu 

turístic per al municipi de Santa Margalida. Aquestes instal·lacions, a part del seu impacte ambiental, 

són un atac al caràcter que fa que Son Serra sigui Son Serra. 

 

L'Ajuntament de Santa Margalida actualment té una situació sanejada i té ingressos més que suficients 

per fer front a la neteja i vigilància de les seves platges, tal com demostra el pressupost vigent per l'any 

2016 aprovat el passat 23 de novembre. 

 

D'altra banda, resulta sorprenent que l'Ajuntament hagi previst la instal·lació d'un dels xibius a un 

solar particular, el qual ha estat objecte de moviments de terres sense cap tipus d'autorització. D'altra 

banda es tracta d'una instal·lació que si es dugués a terme per part del propietari amb autorització de la 

Demarcació de Costes no suposaria cap ingrés per l'Ajuntament de Santa Margalida. 

 

Per tot això, els grups municipals de SUMA (PSIB-PSOE, Independents) i Can Picafort Unit 

proposam al Ple l’adopció dels següents ACORDS: 

 

1. L'Ajuntament de Santa Margalida retira del projecte de sol·licitud d'autorització d'instal·lacions de 

temporada remès a Demarcació de Costes les noves instal·lacions projectes a les platges de Son Serra 

de Marina. 

 

2. L'Ajuntament de Santa Margalida acordar informar negativament les instal·lacions de xibius 

presentades per particulars a Son Serra de Marina o a la resta de platges verges del municipi.” 

 

 

El regidor Joan Monjo pren la paraula. Vol concretar els termes de la proposta i que al punt núm. 2 

s'especifiqui "que estiguin dins domini públic". El motiu és el següent: que no s'inclogui qui ho fa dins 

un solar particular. 

 

El regidor Antoni Reus declina aquesta concreció. 

 

Es passa a votació, amb el següent resultat: 8 vots a favor (5 SUMA i 3 CPU); 9 vots en contra (4 PP i 

5 Convergència). 

 

 

 

ABANS DE CONTINUAR EL SR. MONJO DÓNA INFOMRACIÓ SOBRE EL TEMA DE LA 

DEPURADORA. 

 El Sr. Monjo (Convergència) afirma que l’equip de govern presenta una nova moció d’urgència, a 

fi d’aclarir la posició de l’equip de govern i de l’oposició en relació al tema de la depuradora més 

emissari de Can Picafort. Així mateix indica que aclarirà l’escrit que va presentar dia 1 de juny 

ABAQUA, signat pel Sr. Jaume Ferriol, alehores gerent. El Sr. Monjo afirma que quan va veure 

l’escrit es va enfadar molt, però que atès el contengut de l’escrit ajuda moltíssim a l’Ajuntament de 
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Santa Margalida. El Sr. Monjo indica que no és un escrit que vagi en contra de la posició de 

l’Ajuntament, sinó tot el contrari, perquè els arguments que exposa en aquest escrit el Sr. Ferriol 

són els que pot defensar l’Ajuntament de Santa Margalida perquè no es faci ni depuradora ni 

emissari submarí. El Sr. Monjo s’adreça al Sr. Reus dient-li que ells varen anar a Madrid i que ell 

(el Sr. Reus) va veure que la posició de Madrid era ben clara, i que ells, l’actual equip de govern, 

amb l’assistència del Sr. batle, Martí Àngel Torres, i el senyor Joan Mateu Horrach varen anar una 

altra vegada a Madrid pel novembre, a veure el subdirector que havia anat a veure el Sr. Monjo 

amb el Sr. Reus i el subdirector de Medi Ambient, i que el de Medi Ambient estava un 100% a favor 

de la positura de l’Ajuntament de Santa Margalida. El Sr. Monjo afirma que els de Madrid no 

volen emissari a la badia i que tampoc volen fer una nova a Can Picafort, però que els diuen que el 

govern de Palma els insisteix en la necessitat de fer una nova depuradora a Can Picafort i en 

l’emissari submarí. Així mateix el Sr. Monjo dóna compte de la Comissió de Seguiment que es va 

dur amb Abaqua i Recursos Hídrics de la Conselleria de Medi Ambient; a la mateixa, com que hi va 

haver empat a la votació, dos a dos, això comportava seguir igual. Informa que la Directora 

General de Recursos Hídrics els va dir que vol mantenir les llacunes d’aigües residuals a Muro, que 

són les que ocasionen l’olor a Muro, que vol mantenir l’emissari de Can Picafort, que no està 

d’acord de cap manera a fer pous d’infiltració, a fer balses per regar Son Real, però que els va dir 

que si l’Ajuntament els fa una proposta que l’estudiaran. El Sr. Monjo afirma que l’Ajuntament ha 

fet una proposta, que va sortir de l’Ajuntament aproximadament la setmana passada, en la qual 

demanen al Govern que s’aprovi la positura de l’Equip de Govern, que no difereix d’aquella que 

varen demanar amb SUMA, que és exactament la mateixa: no a la depuradora a Can Picafort, no a 

l’emissari submarí que va dins el LIC. Diu que estan pendent de contesta. Així mateix indica que la 

resposta del gerent d’Abaqua, el Sr. Ferriol, els va bé, ja que s’hi indica que la depuradora de Muro 

es podria ampliar, cosa que els havien negat tota la vida, i que s’han basat en aqueix escrit a l’hora 

de redactar la proposta que han enviat a Recursos Hídrics i a Abaqua. 

El Sr. Antoni Reus (SUMA) afirma que el gerent o tècnic que va redactar l’escrit es va veure en 

l’obligació de reconèixer que es podia ampliar perquè no tenia sentit que el Govern mantengués 

dins el Pla hidrològic la millora de la depuradora de Muro i en canvi negàs que es pogués dur a 

terme l’ampliació. El Sr. Reus afirma que en aquest escrit el que fa el Govern és reiterar que la 

millor solució és l’emissari i que la millor solució és una nova depuradora. El Sr. Reus afirma que 

és ver que l’Ajuntament ha aconseguit amb aqueix escrit que es reconegui que la depuradora es pot 

ampliar, però que va significar reiniciar l’expedient que havia caducat. 

El Sr. Monjo afirma que està totalment d’acord amb aqueixa afirmació del Sr. Reus. 

El Sr. Reus demana quina és la proposta. 

El Sr. Monjo afirma que només ha volgut donar informació. 

 

7.3.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL SUMA 

SOBRE ESTUDI ACCIONS PENALS EN EL PROJECTE DE NOVA EDAR A CAN 

PICAFORT. 

 

Es passa a votació la urgència, essent aprovada per unanimitat dels assistents. 

Seguidament es presenta la moció presentada pel grup municipal SUMA de dia 25 de gener de 2016, 

la qual diu: 
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“Antoni Reus Darder, amb DNI 37.337.863-P, portaveu del Grup Municial SUMA (PSIB-PSOE, 

Independents), presenta pel seu debat i aprovació si escau al ple de l'Ajuntament la següent: 

 

MOCIÓ SOBRE ESTUDI ACCIONS PENALS EN EL PROJECTE DE NOVA EDAR A CAN 

PICAFORT 

En data 1 de setembre de 2014, el ple de l'Ajuntament de Santa Margalida va aprovar per unanimitat 

un document d'al·legacions a l'estudi d'impacte ambiental de l'avantprojecte de nova EDAR, 

col·lectors i sistema d'abocament de Can Picafort. 

 

El punt sisè de l'apartat de comentaris al projecte del document d'al·legacions es va aprovar amb la 

següent redacció: 

 

«6. La  elección  de  la  alternativa  sobre  los  terrenos  elegidos  para  la  ubicación  de  la  

nueva  depuradora de Can Picafort es una farsa 

 

A partir de la página 30 se procede a analizar la alternativa de la construcción de la nueva 

EDAR de Can Picafort. 

 

En el apartado 3.3.2 se procede a estudiar las alternativas de localización para la nueva EDAR 

que concluyen que la parcela 128 del polígono 13, con una superficie de 27.660 m² es la mejor 

opción. 

 

Las alternativas de localización de la nueva EDAR de Can Picafort junto con la sistemática 

utilizada para escoger la parcela óptima es un mero paripé y un traje a medida para dar “visos 

de legalidad medioambiental” a una decisión totalmente política errónea y arbitraria. 

 

Basta con observar la secuencia: primero se compran los terrenos por parte de los hoteleros de 

Muro y, casi 10 años después, en el documento de síntesis del proyecto de nueva EDAR, 

colectores y sistema de vertido de Can Picafort elaborado por el Ministerio de Medio 

Ambiente y Medio Rural y Marino, apartado 5.2 pág. 9, sin ningún tipo de estudio especial se 

escoge la alternativa 6 que precisamente es la parcela que habían comprado los hoteleros de 

Muro.  

 

Resulta como mínimo curioso que hace 10 años los hoteleros de Muro compraran 

precisamente esta parcela y que un estudio “independiente y justo” ahora en 2014 elija este 

emplazamiento como la mejor opción sin tener ni siquiera en cuenta que a escasos 500 metros 

de la misma está situada una parcela propiedad del Consell Insular de Mallorca concesionada a 

TIRME y a MAC Insular totalmente degradada ya que allá  funcionó durante años un 

vertedero de residuos sólidos. 

 

No es aventurado afirmar que estamos ante un caso en que primero tenemos la solución 

política pactada por el Govern de la CAIB (presidido por D. Jaume Matas) y el Ajuntament de 

Muro, cuya alcaldía la ostentaba D. Miguel Ramis: nueva depuradora y emisario y después le 

intentamos dar visos de legalidad mediante un estudio de impacto ambiental totalmente 

viciado, manipulado y amañado. Por ello, y por las consideraciones que se contienen en el 

presente escrito, desde este mismo momento, el Ayuntamiento de Santa Margalida se hace 

reserva expresa del ejercicio de las acciones judiciales, incluidas las penales, que 

correspondan, en aras a salvaguardar el interés general en detrimento del particular que es el 

que parece salvaguardarse con mayor intensidad en estos momentos.» 
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La Junta de Portaveus de 9 de novembre de 2015 es va posar de manifest que tot el procés de 

preparació i aprovació dels convenis actuals respecte la nova EDAR de Can Picafort, l'elecció i 

compra dels terrenys, la redacció del projecte, la justificació de la ubicació, així com totes les 

actuacions derivades d'aquestes, fins a l'actualitat podia ser objecte d'exigència de responsabilitat penal 

per part de l'Ajuntament. 

 

Qualsevol exigència de responsabilitat penal que pugui demanar l'Ajuntament de Santa Margalida 

haurà de ser prou fonamentada perquè no pugui ser considerada una actuació temerària. 

 

Per tot això, proposam al Ple l'adopció dels següents ACORDS: 

 

El ple de l'Ajuntament encomana als serveis jurídics de la corporació que baix la direcció de 

secretaria, i amb l'assessorament si cal de mitjans externs, redactin un informe sobre les possibles 

responsabilitats penals dels intervinents a les actuacions descrites a l'exposició de motius.” 

 

El regidor Antoni Reus  (SUMA) afirma que s’hauria d’encomanar als serveis jurídics un informe 

sobre la responsabilitat penal per la compra del terreny, així com tot allò que se’n pugui derivar, ja que 

les actuacions de l’Ajuntament de Santa Margalida en aqueixa qüestió han d’estar ben fonamentades i 

que no poden ésser considerades una acció temerària. El Sr. Reus indica que consideren que és un 

tema que s’ha de posar en marxa que s’ha de fer qualque cosa en una qüestió que suposen que pot 

ésser objecte de responsabilitat penal. 

 

Respon el regidor Joan Monjo dient que hi està d’acord, però que no li pareix oportú el moment actual, 

perquè no aclareix res del tema de la depuradora i emissari i que atesa la manca de jurista amb 

disponibilitat de temps dins l’Ajuntament s’hauria de reconduir a través d’un penalista. Afirma que no 

es volen desviar i recorda  que la postura oficial i l’objectiu número u de l’Ajuntament és no a la 

depuradora a Can Picafort i no a l’emissari submarí, i que posteriorment, si no va bé això, ja posaran 

causes penals, i no seran les úniques. 

 

Se sotmet a votació el punt, amb la qual cosa la proposta és refusada ja que obté 8 vots a favor (5 

SUMA i 3 CPU) i 9 abstencions (4 PP i 5 Convergència). 

 

 

PART DE CONTROL I SEGUIMENT D’ALTRES ÒRGANS DE LA CORPORACIÓ. 

 

1.- DONAR COMPTE DE LES RESOLUCIONS DE BATLIA 

 

D’acord amb allò que disposa l’article 42 del reglament d’organització, funcionament i règim jurídic 

de les entitats locals, el Sr. batle dóna compte i ofereix explicacions sobre els decrets de Batlia i 

resolucions registrades des de dia 21 d’octubre de 2015 fins dia 28 de desembre de 2015, del núm. 

1063 fins al núm. 1275. 

 

Els reunits es donen per assabentats de les resolucions referides.  

 

 

2.- INFORMACIÓ DE BATLIA 

 

Prèviament, el Sr. batle agraeix la feina duita a terme per a l’Ajuntament i per al poble el Sr. Mateu 

Matas, àlies Xurí, que s’ha jubilat a darreries de l’any passat. 
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1.- L’Ajuntament ha adquirit una finca a les proximitats del camp de futbol, concretament aquella 

situada al polígon 6, amb el número de parcel·la 140, de 8.143m2, per a la qual han pagat 30.000 €. El 

Sr. batle afirma que considera que no podien deixar  escapar per a una possible per ampliació de zona 

esportiva o per enllaçar amb el cementeri. 

2.- Ja es disposa d’un esborrany del contracte de recollida de residus i neteja, publicat al web de 

l’Ajuntament. El pròxim dijous hi haurà una reunió informativa amb empresaris, li seguirà la Comissió 

Informativa i el plenari per a la seva aprovació i posada en marxa de la licitació. 

3.- Visita a la Conselleria de Salut i Benestar Social per tractar el tema de la recalificació de la zona 

per a un nou centre mèdic. En relació a l’horari del PAC de Can Picafort, la Conselleria troba 

complicat dur a terme l’ampliació a curt termini, però sí que es durà a terme un reforç als mesos 

estivals. 

4.- El regidor Joan Monjo informa del tema aparegut a la premsa relacionat amb les caravanes. 

L’Associació de Caravanistes estaven preocupats pel malestar generat en relació al rebuig d’aquest 

mitjà de transport a la zona de Son Serra de Marina. Així mateix comunica la resposta que els va 

transmetre: el que no es vol és que s’instal·lin davant xalets o zones de domini públic. Els hi volen 

proposar que s’instal·lin davant el Centre Cívic i d’aquesta forma habilitar una zona de 100 o 250 

metres. 

 

 

3.- PRECS I PREGUNTES 

 

Comença el torn de precs i preguntes el portaveu del partit CPU, el regidor Bernat Amengual: 

 

1.- Prec: s’adreça a tots els presents dient-los que ha arribat el moment de defensar el nostre municipi, 

que tots estan asseguts en aquesta taula per defensar els interessos de Santa Margalida, i els prega que 

es deixin anar de partits polítics, i que facin feina tots junts; que si hi ha hagut un malentès han d’anar 

a arreglar-ho i que es deixin d’històries de fa anys, que és hora de fer feina i d’anar cap endavant.  

 

És el torn del portaveu del partit SUMA, el regidor Toni Reus: 

1.- Pregunta: voldria una resposta a l’escrit de preguntes que va fer en relació al servei de guarderia a 

Can Picafort. 

R (regidor Joan Monjo): s’ubicarà a l’edifici de colors. Després de mantenir una reunió amb mares, es 

va decidir fer-ho dins “casa nostra”. 

 

2.-Pregunta: es manté el descompte per la inspecció tècnica de residus? 

R (Sr. batle): es mantén. 

 

3.- Quines funcions desenvolupa el Sr. Rafel Sastre Manresa. 

R (Sr. batle): és una de tantes persones que vol col·laborar amb l’Ajuntament, fora contracte, 

concretament en matèria d’esports. 

 

4.- Pregunta: quina freqüència té la neteja a l’Avinguda Santa Eulària? 

R (regidor Joan Monjo): té la mateixa freqüència que hi havia, una vegada cada quinze dies. 

 

5.- Pregunta: es té pensat traslladar la ubicació dels serveis socials de Can Picafort? 

R (regidor Joan Monjo): no en tenen intenció. 
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6.- Pregunta: hi ha hagut canvis al servei de jardineria del cementeri? 

R (Sr. Batle): no hi ha hagut canvis. 

 

Regidor Bernat Amengual  (CPU): 

1.- Pregunta: com està el tema dels crulls de l’escola? 

R (regidor Joan Monjo): una vegada inspeccionats els problemes, l’IBISEC els ha dit les dimensions 

que ha de tenir la biga, dada que han rebut avui, i, si poden aqueixa setmana, l’Ajuntament passarà a 

instal·lar-la. 

 

Regidor Antoni Reus (Suma): 

1.- Pregunta: en relació al tram de l’Avinguda Pins, corresponent al Sector 14, s’ha avançat en relació 

a l’enllumenat? 

R (regidor Joan Monjo): la urbanització no està acceptada a dia d’avui. Volem fer un conveni. 

 

2.- Prec: hi ha queixes que cotxes de la brigada aparquen en el lloc de minusvàlid. 

R (Sr. Batle): prenem nota de la queixa. 

 

3.- Pregunta: en relació a la “poda” dels arbres de la Vila, i que hi havia operaris que feien feina fora 

casc.Indica que considera que s’hauria de vigilar aquest tema. 

 

Regidor Martí Fornés (Suma) 

1.- Pregunta: Quin criteri s’ha seguit per canviar la ubicació de contenidors de Son  Serra, cosa que 

dificulta la recollida selectiva. 

R (Sr. Monjo). Ell no ha donat l’orde, però hi està d’acord, perquè hi ha una doble problemàtica, la 

que indica el Sr. Fornés, però també que cada vegada que fan àrees d’aportació els tiren de tot a dins, 

que eren nius de brutor. 

 

2.- Pregunta: han tengut registre d’entrada amb queixes per aqueix motiu? 

R (Sr. Monjo): indica que li feien moltes de cridades.  

 

3.- Sobre els premis de carnaval a Son Serra, si seran de 80, 50 i 20€. 

La Sra. Marimon (Convergència li respon afirmativament) i el que es feia els altres ajuntaments.  

La Sra. Romero indica que són els mateixos que l’any passat, els que apareixen a la Mar de Cultura. 

El Sr. batle afirma que faran un cartell supletori. 

El Sr. Monjo afirma que repartiran els premis d’acord amb l’esforç que hagi estat necessari per fer les 

carrosses. 

 

Informa també el Sr. batle en relació a la recollida selectiva a Son serra. Tots els contenidors s’han 

duit al mateix lloc.  
 

Informa també el regidor Joan Monjo en relació al punt verd a l’entrada de Son Serra de 

Marina, perquè els veïnats no volen àrees d’aportació davant la seva residència. 
 

Regidora Beatriu Gamundí: 

1.- Pregunta: Quines mesures s’han adoptat per substituir la treballadora social que està de baixa? 

Quantes de treballadores socials hi ha? 

R (regidor Joan Monjo): en tenim 3, essent la tercera des d’avui. 

 

2.- Prec: volem condemnar el darrer assassinat per causa de violència de gènere. 
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R (Sr. Batle): tot el plenari li fa costat. 

 

 

I no havent-hi més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió, quan són les 21.15 hores, de la qual cosa, 

com a secretari, don fe. 

 

Amb el vist i plau, 

El batle          El secretari  

 

 

Martí Àngel Torres Valls      Jaime Perelló Marcé   

Qui ordena el compliment dels acords adoptats. 

 


